
 

 

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL SECTORIAL DE CULTURA 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm: 03/2022 
Caràcter: ordinari 
Data: 28 de juliol de 2022 
Horari: 19.07 a  20.20 h 
Lloc: Centre Cívic Malgrat 
 
Assistents 
 
Lurdes Borrell Arigós, presidenta 
Montserrat Clapés, Agrupació Sardanista Malgratenca la Barretina 
Gerard Molina, Associació Musical Contrapunt 
Miguel Rodríguez, Cercle Artístic 
Oriol Turné, Colla de Geganters 
Júlia Silveira, Coral Atzavara 
Toni Latorre, Òmnium Cultural 
Anna Manlleu, SCiR La Barretina Vermella 
Sergio Ortín, PSC 
Joaquim Albert, ERC 
Mónica Estalayo, Malgrat ens Mou 
Sergi Fuentes, CUP 
Eduard Giménez 
Salomé León 
Salvador Montalt 
Enric Serra, Colla Ratpenatsinfernals 
Ruth Ninou Siñol, secretària 
 
No hi assisteixen:  
Fina Martínez, Associació de Puntaires 
Laura Blasi, Colla Castellera Els Maduixots 
Lino Cantero, Peña cultural flamenca El Cabrero 
Carme Ponsa, Junts x Malgrat 
Juan Ponce, Podem Malgrat 
Damián Cuéllar    
Ana Aguilar, GEM 
 
Han excusat l’absència:  
Ana Vega, PP 
Obdúlia Cuatrecases, Grup de Teatre Germanor 
Gabriel Rodriguez 
Assumpte Mercader 
Sònia Garangou 
Albert Sanjuan 
 
Ordre del dia 
 
1.-  Aprovació de l’acta de la reunió anterior 



 

 

 
2.- Sotspresidència 
 
3.- Presentació del Consell de Cultura del Consell Comarcal del Maresme 
 
4.- Diada Nacional de Catalunya. Organització 
 
5.- Informe Comissió de Festes Populars i Tradicionals 
 
6.- Festa Major de Sant Roc 
 
7.- Torn obert de paraules 
  
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1.- La Comissió aprova l’acta de la sessió anterior per assentiment de tots els assistents.  
 
2.- La secretaria tècnica del Consell informa que Josep Cordon ha presentat la seva 
dimissió com a membre de la Junta de la SCiR La Barretina Vermella. Actualment 
aquesta entitat es troba en un impàs, amb una junta gestora a l’espera d’escollir nova 
junta. 
 
Segons l’art 5.6.2, “les persones que representen les entitats poden ser substituïdes per 
acord exprés de l’òrgan de decisió de l’entitat. Les persones designades en raó del seu 
càrrec, ho són mentre l’ocupin. No poden duplicar la seva representació al Plenari. Les 
entitats poden nomenar una persona suplent per tal de substituir el seu representant en 
cas d’absència.” 
 
Josep Cordon és membre del Consell com a representant de la Barretina, i en haver 
dimitit del càrrec tampoc no pot ser sotspresident del Consell.  
 
Correspon al Consell el nomenament de la sotspresidència, i per assentiment es 
proposa fer votació a la propera sessió.  
 
3.- Presentació del Consell de Cultura del Consell Comarcal del Maresme 
 
El Consell Comarcal del Maresme el passat 31 de maig va constituir el Consell de 
Cultura del Maresme, un òrgan sectorial de debat i participació. Compta amb 
representació d’entitats i actors culturals, i de personal tècnic i polític de les 
administracions del territori. 
 
Els seu objectiu és definir les línies estratègiques a seguir a la comarca a partir del 
debat i consens entre administracions públiques, entitats i empreses culturals. 
Tenint en compte la gran varietat de sectors culturals que conviuen al Maresme, en el 
mateix plenari de constitució del Consell de Cultura es van establir 5 grups de treball, 
oberts a la participació: 

- Arts escèniques i musicals 
- Arts plàstiques i visuals 
- Cultura popular i tradicional 



 

 

- Llengua i literatura 
- Patrimoni cultural 

Tothom que ho desitgi podrà formar part d’aquests grups i participar en les reunions on 
es debatrà l’estat dels àmbits sectorials culturals i es recolliran les conclusions per 
traslladar-les al Consell de Cultura del Maresme. 
https://www.ccmaresme.cat/participa-al-consell-de-cultura-del-maresme/  
 
Actualment els representants de Malgrat de Mar són Lurdes Borrell, com a regidora de 
Cultura i Jofre Serret, representant del partit polític JxCat Malgrat ens Mou. 

 
 
4.- Diada Nacional de Catalunya. Organització  
 
L’any 2021 l’acte institucional en commemoració a la Diada Nacional de Catalunya i la 
posterior ofrena floral va tenir lloc, sota mesures COVID, al Parc Francesc Macià. De 
la reunió de valoració que es va fer posteriorment va sorgir la petició que s’havia de 
treballar amb temps suficient i que el lloc potser no era el més adient. 
 
Finalment, s’acorda que des de la Regidoria de Cultura es farà una convocatòria de 
reunió a les entitats de Malgrat de Mar i tots els partís polítics per al 4 d’agost a les 19 
hores en el Centre Cívic. Des de la Comissió de festes es treballaran diferents 
propostes.  
 
5.- Informe Comissió de Festes Populars i Tradicionals 
 
Passa a enumerar les diferents activitats que estan organitzant: 

- Engalana’t. Concurs de decorar els carrers durant la Festa Major, utilitzant 
qualsevol tipus de material per la decoració, al qual ja s’han inscrit diversos 
carrers.  

- Tirada de xíndries. Recuperar la tradicional llançada de xíndries i aneguets de 
goma al mar per anar a buscar nedant.  

- Enrocada. Activitat per majors de 15 anys. Gimcana de 10 proves, amb 6 equips 
de 20 persones cadascun. Els 2 equips que acumulen la puntuació més alta 
passen a la prova final que consistirà en preguntes sobre Malgrat. 

- Jocs de taula moderns. Oferir un espai on provar diferents jocs de taula moderns. 
- Malgrat de Bar. Correbars per a majors d’edat.  

 

També s’ha començat a treballar en:  

- Diada Nacional de Catalunya 
- Castanyada 

Aprofiten per fer una crida a través dels membres del Consell perquè convidin els 
associats de les entitats que representen a formar part de la Comissió de Festes. 
 
6 .- Festa Major de Sant Roc 
 
La regidora de Cultura destaca la feina realitzada per la Comissió de Festes Populars i 
Tradicionals pel que fa a les activitats previstes per la festa major d’enguany. Fa un 
reconeixement a la bona feina feta fins ara i que compta amb el suport de la Regidoria.  



 

 

 
Presenta un esborrany del programa de Festa Major editat. És obra dels malgratencs 
Palma & Kako. El lema triat és “Surt i gaudeix-la” que anima a la participació. 
 
Es fa constar que troben a faltar el concurs d’Instagram. La Regidoria farà arribar 
aquesta inquietud al departament corresponent. 
 
Al preguntar per què la majoria d’actes de la festa major es realitzen al Parc Francesc 
Macià, s’explica que els actes més multitudinaris es realitzen en aquesta ubicació  
perquè té aforament molt superior  a can Campassol. 
 
7.- Torn obert de paraules 
 
Consultat sobre l’estat de les infraestructures culturals i les solucions provisionals 
apuntades. Es considera que la situació és suficientment greu com perquè el Consell 
Sectorial de Cultural n’estigui assabentat. 
 
Centre Cultural. Durant la pandèmia es comença a treballar amb el projecte del Centre 
Cultural per palꞏliar les diferents mancances i problemàtiques que presenta. Es fa un 
primer projecte on es resolen diferents necessitats, posteriorment s’incorporen les idees 
de les entitats per donar solució a les mancances que presenten des de fa anys. 
Acabat el projecte es fa una licitació, s’adjudica l’obra a una empresa, la qual 
posteriorment renuncia alꞏlegant que els preus dels materials han augmentat moltíssim 
i que tampoc poden assegurar els terminis. Aquest fet provoca que s’hagi de refer la 
licitació i tornar a començar el procediment. La previsió d’adjudicació és a finals d’any. 
 
Envelat. Tenint en compte que el Centre Cultural restarà tancat per obres per un període 
llarg de temps, es decideix comptar amb la instalꞏlació d’una estructura tipus envelat de 
forma permanent. Aquesta estructura es preveu ubicar al pati de l’escola Montserrat, 
donant així resposta a una doble necessitat: un espai polivalent per activitats lúdiques o 
culturals  i un espai per a l’escola on poder fer activitats en cas de mal temps. Aquest 
projecte també s’ha licitat dues vegades, i l’empresa que en resulta adjudicatària hi 
renuncia. Actualment, s’està en un procés de negociat amb l’empresa que va quedar en 
segon lloc. Possiblement, al setembre s’iniciï la instalꞏlació de l’envelat. 
 
 
Pregunta sobre com està la cerca de locals perquè totes les entitats disposin d’un espai. 
Es continua buscant, de moment s’han reubicat diferents entitats en altres espais. 
També s’informa que La Cooperativa ha cedit a l’Ajuntament un espai situat sobre la 
Biblioteca i és previst reorganitzar la Nau 2 perquè serveixi de magatzem d’aquelles 
entitats que disposin de material, necessari per dur a terme l’activitat que li és pròpia.   
 
 
La presidenta aixeca la sessió de la qual, com a secretària, estenc l’acta. 
 
 
Lurdes Borrell Arigós     Ruth Ninou Siñol 
Presidenta del Consell    Secretària del Consell  


